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انعقاد تفاهم نامه ساخت 
مسکن میان مجتمع فولاد 
غدیر نی ریز  و سازمان 

ملی زمین و مسکن

قرارداد احداث 
بزرگترین نیروگاه 

خورشیدی متمرکز کشور  
با همکاری مپنا و فولاد 

مبارکه امضا شد
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مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری امید
 در بازدید از گل گهر:

دیدگاه تخصص گرایی و جوان گرایی
 در گل گهر را ارج می نهیم

مجمع عمومی سالیانه شرکت ورق
 خودرو چهارمحال و بختیاری برگزار شد

دکتر اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل 
»ومعادن« تشریح کرد؛

رویکردی همه جانبه 
برای غلبه بر موانع تولید

آغاز عملیات اجرایی
 پروژه فاضلاب شهر تایباد 

با سرمایه گذاری فولاد سنگان
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نشریه خبری تحلیلی

وعده وزارت نیرو:

صنایع نگران قطعی های برق نباشند
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صنایع هیچ گونه نگرانی بابت تأمین برق 
تابستان نداشته باشند

مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق گفت: برای 
و  صنعتی  واحدهای  که  صنعتی  مشترکان  از  درصد   ۹۲
صنفی کوچک هستند، هیچ گونه محدودیتی در تأمین برق 
اعمال نشده است. برای واحدهای صنعتی که در شهرک های 
صنعتی واقع شده اند، یک نصف روز در هفته به میزان ۱۲ 
ساعت، محدودیت در مصرف برق برنامه ریزی شده که این 
واحدها می توانند این ۱۲ ساعت عدم مصرف برق را در روزها 
و ساعات دیگر جبران کنند و درمجموع به گونه ای برنامه ریزی 
برقی، مواجه  از محدودیت  ناشی  تولید  با کمبود  شده که 
نخواهند شد و حتی بیشتر از سال گذشته به آنها انرژی ارائه 
خواهد شد. برای ۴۴۰ واحد بزرگ صنعتی همچون فولاد و 
سیمان نیز به گونه ای برنامه ریزی شده که فرآیندهای انرژی بر 

را به برخی ساعات غیرپیک منتقل کنند.

مدیرعاملشرکتسرمایهگذاریامیددربازدیدازگلگهر:

دیدگاه تخصص گرایی و جوان گرایی 
در گل گهر را ارج می نهیم

مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید به همراه 
عضو هیئت مدیره، معاونین و مدیران ارشد این شرکت و با 
همراهی مدیرعامل شرکت گل گهر، از منطقه بزرگ معدنی و 

صنعتی گل گهر بازدید کردند.
دکتر صالح آبادی در این بازدید و در جمع مدیران ارشد 
گل گهر  ارشد  مدیریت  ویژه  نگاه  کنار  در  گفت:  منطقه 
انسانی  نیروهای  به تخصص گرایی و جوانگرایی در حوزه 
و  توسعه  محور  دیدگاهی  است،  تقدیر  قابل  رویکردی  که 
تعریف  به  منتج  که  دارد  در گل گهر وجود  نیز  آینده نگر 
و پیشرفت پروژه های بزرگی شده است و مسلما شرکت 
از  مختلف  روش های  با  راه  این  در  امید  سرمایه گذاری 

گل گهر حمایت می کند.
از  بازدید  گل گهر،  صنعتی  و  معدنی  شرکت  از  بازدید 
شرکت های گهرزمین، جهان فولاد سیرجان، توسعه آهن و 
فولاد گل گهر، گهرانرژی و گهرپارک از جمله برنامه های سفر 
یک روزه مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید 

و هیئت همراه در سفر به سیرجان بود.

محدودیت انرژی باعث کمبود عرضه و 
افزایش قیمت محصولات فولادی خواهد شد

فولاد:ادامه  تولیدکنندگان  انجمن  عضو  سلیمانی  نادر 
مختل  بر  افزون  فولادی،  صنایع  در  انرژی  کمبود  روند 
کردن چشم انداز دستیابی به تولید ۵۵ میلیون تن فولاد 
جدی  مشکلات  با  را  محصول  این  بازار   ،۱۴۰۴ سال  تا 
کاهش  اخیر  مدت  می سازد.طی  مواجه  عرضه  بحث  در 
افزایش  بورس کالا سبب  و  بازار  عرضه زنجیره فولاد در 

قیمت های محصولات فولادی شده است.
به جای قطع گاز یا برق صنایع که ارز آوری برای کشور دارند، 

بهتر است الگوی مصرف خانگی  کنترل و اصلاح شود.
در صورت ادامه این نوع از مدیریت در بحث کنترل مصرف 
می شوند،  مجبور  نیز  نهایی  کنندگان  مصرف  خانگی، 
محصولات فولادی را با پنجاه تا شصت درصد افرایش قیمت 

خریداری کنند.

              آغاز عملیات اجرایی پروژه فاضلاب شهر تایباد با سرمایه گذاری فولاد سنگان

مجمع عمومی سالیانه شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری برگزار شد

که  مراسمی  در  فولاد  گزارش جهان  به 
با سرمایه گذاری و همت فولاد سنگان 
شمال  منطقه  پایدار  توسعه  راستای  در 
شرق کشور صورت گرفت، کلنگ شروع 
و  برداری  بهره  احداث،  اجرایی  عملیات 
نگهداری تاسیسات فاضلاب شهر تایباد به 

زمین زده شد.
صنایع  عامل شرکت  مدیر  امرایی،  علی 
معدنی فولاد سنگان در آیین آغازین این 
مراسم ضمن خیرمقدم به میهمانان حاضر 
سنگان  فولاد  شرکت  گفت:  مراسم  در 
بزرگترین کارخانه صنعتی در شرق کشور 
است که وظیفه تامین مواد اولیه بزرگترین 
فولاد ساز خاورمیانه )فولاد مبارکه( را بر 
عهده دارد که به تنهایی حدود ۵۰ درصد 
تولید فولاد کشور را به خود اختصاص داده 
است.وی با اشاره به توسعه شمال شرق 
کشور و اهمیت این موضوع گفت: یکی از 
دلایل و اهداف احداث این کارخانه، توسعه 
شمال شرق کشور بوده است که با احداث 
اشتغال  شاهد  اکنون  هم  کارخانه  این 
زایی بیش از ۲۲۰۰ نفر بصورت مستقیم 
و۶۵۰۰ نفر به صورت غیرمستقیم هستیم 
و با بهره برداری از طرح های توسعه ای 
در این منطقه طی سه سال آینده، شاهد 
افزایش ظرفیت اشتغالزایی دو هزار نفری 

دیگر خواهیم بود.
امرایی با اشاره به اهمیت توسعه متوازن 
در منطقه گفت: ما کمربند توسعه متوازنی 
را در استان خراسان رضوی در نظر گرفته 
ایم که به شرط وجود پتانسیل در نقاط 
با  متوازن  و  پایدار  توسعه  این  مختلف، 
اجرای طرحهای توسعه ای فولاد سنگان 
حال  در  افزود،  وی  شد.  خواهد  برقرار 
حاضر حوزه های مسکن، نیروگاه بادی، 
سازی  وگندله  سازی  کنسانتره  کارخانه 
و … پروژه هایی را در دست احداث و 
قبیل  این  اندازی  راه  با  تا  داریم  توسعه 
در  جانبه  همه  توسعه  شاهد  ها،  پروژه 

استان خراسان رضوی باشیم.
به  اشاره  با  سنگان  فولاد  مدیرعامل 
اقدامات صورت گرفته در حوزه عمل به 
نمود:  اذعان  اجتماعی  های  مسئولیت 
توسط  گرفته  صورت  اقدامات  مسلما 
شرکت فولاد سنگان، این نکته را نشان 
می دهد که مسئولیت اجتماعی یک باور 
نهادینه شده در فولاد سنگان است و به 

از سرآمدان  یکی  توان گفت  جرات می 
حوزه مسئولیت های اجتماعی در استان 
و کشور هستیم.وی در  خراسان رضوی 
خصوص میزان مصرف اب در کارخانجات 
فولاد سنگان و اهمیت بازچرخانی و صرفه 
جویی آن گفت: فولاد سنگان، در خصوص 
انتقال آب دریای عمان به استان خراسان 
رضوی سرمایه گذاری بزرگی نموده است 
و شرکت فولاد مبارکه در راستای حمایت 
از زیر مجموعه خود و تعهدات اجتماعی 

بخشی از سهام این پروژه را داراست.
آب  مصرف  میزان  داد:  ادامه  امرایی 
دلیل  به  سنگان  فولاد  کارخانجات  در 
بازگردانی ۸۵ درصدی آب به چرخه تولید 
از استانداردهای موجود پایین تر است. وی 
گفت: حتی میزان آب مورد نیاز کارخانه با 
اجرای طرح های توسعه ای این شرکت، 
نصف میزان آبی است که از دریای عمان 
به منطقه منتقل می شود.  امرایی با اشاره 
این  افزود  پروژه  این  بودن  استراتژیک 
پیشرفت  حال  در  سرعت  به  مگاپروژه، 
است و تا سه سال آینده، آب دریای عمان 

به سرزمین خراسان خواهد رسید.
این  ادامه  در  سنگان  فولاد  مدیرعامل 
رویداد با اشاره به ارزآوری صنعت فولاد در 
سال گذشته گفت: میزان ارزآوری صنعت 
فولاد کشور در حوزه صادرات حدود ۶ و 
نیم میلیارد دلار بود و در مقابل، میزان 
مصرف آب در زنجیره تولید فولاد کمتر 
از نیم درصد از کل مصرف را تشکیل می 
دهد. در حالی که بخش کشاورزی بیش از 
۷۵ درصد آب کشور را مصرف می کند و 
به نسبت آب مصرفی، در مقایسه با صنعت 
فولاد در میزان ارزآوری در مراتب پایینی 

قرار دارد.
وی در پایان گفت: فولاد سنگان، بیشترین 
مشارکت را در خروج خراسان رضوی از 
بن بست و چالش کم آبی داشته است و 
این را مسئولیت والای خود در قبال مردم 
می دانیم.امرایی با اشاره به اثرات زیست 
محیطی پروژه تصفیه پسآب شهر تایباد 
افزود؛ این پروژه از نظر زیست محیطی 
بالایی  اهمیت  از  سنگان  فولاد  برای 
برخوردار است و می تواند به رشد، توسعه 

و آبادانی این منطقه کمک نماید.
عمرانی  معاون  خدایی،  ادامه  در 
حوزه  در  گفت:  رضوی  استاندارخراسان 
انرژی،  قبیل  از  کاری  مختلف  های 
فناوری اطلاعات، عمران و… پروژه های 
در دست اقدام بسیار زیادی است که با 
تلاش و پیگیری مجدانه به بهره برداری 
رسیده است و یکی از مباحث اصلی در 
این خصوص بحث تامین آب است و امروز 
خوشبختانه به همت شرکت فولاد سنگان 
و پیگیری های دکتر امرایی، مدیرعامل 
فولاد سنگان شاهد آیین عملیات اجرایی 

تصفیه پساب شهر تایباد هستیم.
معاون استاندار خراسان رضوی ادامه داد 
: انشالله با حضور استاندار محترم، شاهد 
افتتاح این پروژه در مقاطع مختلف کاری 
باشیم و امید داریم این منطقه پر افتخار 
غنی  فرهنگی  با  که  گذشته  همچون 
موجب افتخار ایران بوده، است، همچنان 

در مسیر اعتلای روزافزون باشد.
رحیمی  جلیل  مراسم،  این  ادامه  در 
جهان آبادی، نماینده مردم تایباد، تربت 
جام،باخرز و صالح اباد در مجلس شورای 
اسلامی، ضمن تقدیر از مشارکت شرکت 

فولاد سنگان در این پروژه گفت: توسعه 
در  اهمیت  با  بسیار  موضوعات  از  پایدار 
پیشرفت جوامع است و رکن اصلی این 
است  مردم  شرافتمندانه  زیست  موضوع 
و ما به میزان توسعه در صنایع و دیگر 
حوزه های کاری، وظیفه داریم پیشرفت 
و توسعه را با زیست انسانی توامان نماییم.

نحوه  و  پروژه  این  خصوص  در  وی 
جلسات  برگزاری  با  افزود:  آن  اجرای 
این  کارشناسان  نظر  اظهار  و  مختلف 
و  خانه  تصفیه  اجرایی  عملیات  حوزه، 
فولاد سنگان در شهر  فاضلاب شرکت 
تایباد یکی از بهترین پروژه ای فولادی 
کشور است و انشالله به حول و قوه الهی 
با پیگیری و اجرایی شدن این پروژه ، 
شاهد پیشرفت در منطقه سنگان خواف 
ارتقای  و  زایی  اشتغال  توسعه  البته  و 
طرح زیست محیطی و فاضلاب در شهر 
اقدامات شرکت  از  و  بود  تایباد خواهیم 
فولاد سنگان در عمل به مسئولیت های 

اجتماعی تقدیر و تشکر دارم.
و  برداری  بهره  احداث،  عملیات 
شهر  فاضلاب  تاسیسات  از  نگهداری 
مبلغ  با  متقابل  بیع  روش  به  تایباد 
از ۱۱  ۱۲ هزار میلیارد ریال در حالی 
خرداد ماه شروع به کار نموده که ایجاد 
 ۱۴ ظرفیت  به  فاضلاب  خانه  تصفیه 
، احداث  هزار مترمکعب در شبانه روز 
خط انتقال و شبکه جمع آوری به طول 
۹۸ کیلومتر ، نصب انشعاب فاضلاب به 
که سرمایه  است  فقره  هزار  میزان ۱۵ 
محیطی  زیست  عظیم  طرح  این  گذار 
شرکت  کشور،  شرق  شمال  منطقه  در 
و  است  سنگان  فولاد  معدنی  صنایع 
خراسان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
رضوی به عنوان سرمایه پذیر این پروژه 

می باشد.
گفتنی است، این مراسم، با حضور ائمه 
مردم  نماینده  تسنن،  و  تشیع  جمعه 
تایباد، تربت جام،باخرز و صالح اباد در 
مجلس شورای اسلامی، مدیرعامل فولاد 
سنگان، فرماندار و جمعی از فرماندهان 
نماینده  تایباد،  انتظامی شهر  و  نظامی 
رضوی  خراسان  استان  فاضلاب  و  آب 
و مردم خون گرم شهر تایباد در سالن 
مفاخر اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی این 

شهر برگزار گردید.

مجمع عمومی سالیانه شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری برگزار شد. مجمع 
خودرو  ورق  شرکت  سالیانه  عمومی 
دکتر  ریاست  به  بختیاری  و  چهارمحال 
سرمایه  معاون  محمدی  اکبری  عباس 
مبارکه  فولاد  امور شرکت های  و  گذاری 
اعضای  سهامداران،  اکثریت  باحضور  و 
قانونی  وبازرس  حسابرس  مدیره،  هیات 
روابط  گزارش  گردید.به  برگزار  شرکت 
عمومی شرکت ورق  خودروچهارمحال و 
بختیاری، در ابتدای جلسه حمید شجاعی 
مدیر عامل شرکت ورق خودرو چهارمحال 
فعالیت  گزارش  ارائه  ضمن  بختیاری  و 
هیات مدیره به مجمع اقدامات و توفیقاتی 
همچون افزایش۶۶درصدی سود خالص، 
محصولات  فروش  ۲۱درصدی  رشد 
و   ۱۴۰۰ سال  به  ۱۴۰۱نسبت  درسال 

تولید ۲۵۳هزار تن ورق گالوانیزه را حاصل 
حمایت ها و رهنمودهای هیأت مدیره و 
تلاش های بی شائبه مدیران و کارکنان 

شرکت برشمرد و اظهار امیدواری کرد که 
شرکت ورق خودرو با تداوم برنامه ریزی 
فولاد  و حمایت های شرکت  دقیق  های 

تولید  رشد  و  تورم  مهار  درسال  مبارکه 
بتواند افتخار ات بیشتری کسب نماید. در 
قانونی  بازرس  و  ادامه گزارش حسابرس 
شرکت ارائه و مورد تصویب مجمع قرار 
گرفت .مجمع موسسه حسابرسی رایمند 
و همکاران را بعنوان حسابرس و بازرس 
قانونی شرکت و روزنامه دنیای اقتصاد را 
بعنوان روزنامه رسمی شرکت برای سال 
مالی ۱۴۰۲ انتخاب نمودند و همچنین 
مقرر گردید ۴۵درصد از سود قابل تقسیم 
بین سهامداران توزیع گردد. درپایان دکتر 
سرمایه  معاون  محمدی  اکبری  عباس 
گذاری و امور شرکتهای فولاد مبارکه و 
اقدامات صورت گرفته در  رئیس مجمع 
این شرکت را مثبت ارزیابی نمود و اظهار 
امیدواری کرد با تلاش هرچه بیشتر شاهد 

پیشرفت روزافزون این مجموعه باشیم.
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آمارتولیداردیبهشتماه؛
تولید آهن اسفنجی در فولاد سفیددشت 

۱۰۰۲ تن بیش از برنامه
اسفنجی در  تولید ۸۶۱۱۰ تن آهن  با   فولاد سفیددشت 
اردیبهشت ماه امسال؛ ۱۰۰۲ تن فراتر از برنامه محصول تولید 
کرد.پیش از این رکورد ماهیانه تولید در این مجتمع مربوط 

به خردادماه سال گذشته بود که ۸۵۱۰۸ تن ثبت شده بود.
نخستین ذوب در کوره قوس الکتریکی این واحد طی اسفندماه 
سال گذشته با موفقیت انجام شد و واحد فولادسازی در نیمه 

نخست امسال آماده بهره برداری به صورت رسمی است.
میزان اشتغالزایی در واحد فولادسازی به ۲۰۰ نفر می رسد تا 
پایان امسال تعداد نیروی انسانی در این بخش به ۲۸۰ نفر می 
رسد.پروژه بیلت مجتمع در مرحله حمل تجهیزات خارجی و 

سالن مربوط به آن در حال تکمیل است.

همزمانباسالروزارتحالحضرتامام)ره(:

اعزام ۳۰ نفر از کارکنان شرکت فولاد آلیاژی 
ایران برای شرکت در مراسم ارتحال امام )ره(

براساس  امروز  صبح 
آمده  بعمل  برنامه ریزی 
کارکنان  از  تعدادی 
شرکت فولاد آلیاژی ایران 
در قالب کاروانی همزمان 
با سالروز سی وچهارمین 
امام)ره(  رحلت  سالگرد 
به مرقد آن حضرت اعزام 
می شوند.به گزارش روابط 
فولاد  شرکت  عمومی 
هماهنگی  ایران،  آلیاژی 
این  اعزام  سازماندهی  و 
واحد  طریق  از  کاروان 

این شرکت  الحدید  پایگاه مقاومت بسیج  روابط عمومی و 
صورت گرفته است و کاروان مذکور همگام با دیگر عاشقان 
در برنامه و مراسم سی و چهارمین سالگرد رحلت حضرت امام 
خمینی)ره( که در حرم مطهر آن حضرت برگزار می گردد 

حضور خواهند یافت.
سالروز  با  همزمان  ساله  هر  کاروان  این  است  ذکر  شایان 
رحلت بنیان گذار جمهوری اسلامی از شرکت فولاد آلیاژی 
ایران، به منظور زنده نگهداشتن یاد امام )ره( و تجدید میثاق 
با آرمان های بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی به حرم مطهر 

حضرت امام خمینی )ره( اعزام می گردند.

ادامه روند کاهشی قیمت سنگ آهن
 در بازارهای جهانی

در  فولاد  تقاضای  کاهش  گفت:  سرمایه  بازار  کارشناس 
چین، مهمترین علت کاهش قیمت سنگ آهن در بازار های 
جهانی است.به گزارش جهان فولاد  محمدرضا برگی  با بیان 
اینکه مهمترین کاربرد سنگ آهن مربوط تولید فولاد است 
افزود:قیمت جهانی سنگ آهن در یکماه گذشته حدود ۱۰ 

درصد کاهش یافته است.
وی اضافه کرد: چین بزرگترین تولید کننده و مصرف کننده 

سنگ آهن در جهان است.
این کارشناس بازار سرمایه گفت:میزان ساخت و ساز در این 
کشور در فصل بهار حدود ۱.۵ درصد کاهش یافته که از میزان 

تقاضای فولاد و سنگ آهن نیز کاسته است.
وی افزود:از ابتدای ماه ژوئن و آغاز فصل تابستان، سرعت 
کاهش فعالیت های ساختمانی افزایش یافته است بنابراین 
پیش بینی می شود در فصل تابستان تقاضای فولاد و سنگ 
آهن کاهش بیشتری داشته باشد و قیمت های سنگ آهن به 

کمتر از ۱۰۰ دلار برای هر تن برسد.
برگی گفت: از سوی دیگر محدودیت های دولت چین در سال 
جاری برای کربن زدایی، می تواند بر میزان تقاضای فولاد و 

سنگ آهن اثر بگذارد.
کوره های  خام  مواد  چین،  دولت  زدایی  کربن  سیاست  در 
بلند تغییر کرده و کوره های قوس الکتریکی و ذوب مبتنی 
بر هیدروژن جایگزین می شوند.این کارشناس بازار سرمایه 
با اشاره به اینکه در ایران ۶ شرکت بورسی در حوزه سنگ 
آهن و فولاد فعالند گفت: کاهش قیمت جهانی سنگ آهن بر 

کاهش درآمد های دلاری این شرکت ها اثر گذار خواهد بود.

دکتراردشیرسعدمحمدی،مدیرعامل»ومعادن«تشریحکرد؛

رویکردی همه جانبه برای غلبه بر موانع تولید

قرارداد احداث بزرگترین نیروگاه خورشیدی متمرکز کشور با همکاری مپنا و فولاد مبارکه امضا شد

زنجیره فولاد ایران طی سال های گذشته 
است،  کرده  تجربه  را  توجهی  قابل  رشد 
از  یکی  حاضر  حال  در  که  طوری  به 
استراتژیک ترین صنایع کشور به حساب 
می آید. با این حال، این صنعت در مسیر 
از  با چند چالش اساسی  شکوفایی خود 
اولیه و تامین سرمایه  جمله تامین مواد 
توسعه  و  پروژه ها  توسعه  برای  نیاز  مورد 
زیرساخت های مرتبط با این صنعت مواجه 
است.به گزارش جهان فولاد در این راستا، 
و  معادن  توسعه  هلدینگ سرمایه گذاری 
فلزات به عنوان یک هلدینگ تخصصی در 
حوزه معادن کشور، به منظور فائق آمدن بر 
مشکلات حوزه معدن و به خصوص صنعت 
زیرساخت های  توسعه  طریق  از  فولاد، 
متعدد  اکتشافی  پروژه های  انجام  و  برق 
اقدام به تکمیل زنجیره ارزش و برقراری 
توازن در زنجیره ارزش گروه کرده است.

مدیرعامل  سعدمحمدی،  اردشیر  دکتر 
معادن  توسعه  سرمایه گذاری  شرکت 
در  یادداشتی  طی  )ومعادن(  فلزات  و 
فولاد،  زنجیره  چالش های  خصوص 
نوشت:ظرفیت های ایران در زمینه منابع 
زنجیره  توسعه  موجب  انرژی،  و  معدنی 
ارزش فولاد به ویژه در دهه اخیر شده، به 
طوری که علاوه بر تامین نیاز داخل، امکان 
به  فولادی  محصولات  و  فولاد  صادرات 
سایر کشور ها نیز فراهم شده است. در حال 
حاضر ظرفیت تولید کنسانتره، گندله، آهن 
اسفنجی و فولاد خام در کشور به ترتیب 
تن  میلیون   ۳۷ و   ۴۴  ،۶۷  ،۶۹ معادل 
است و بر اساس سند چشم انداز ۱۴۰۴، 
ظرفیت تولید در طول زنجیره فولاد باید 
به ترتیب به ۸۲، ۷۷، ۵۳ و ۵۵ میلیون 
تن افزایش یابد. البته ناگفته نماند ظرفیت 
سایر طرح های در دست اجرا بسیار فراتر 
از این مقدار ها است. برآورد می شود حجم 
سرمایه گذاری مورد نیاز برای تحقق اهداف 
سند چشم انداز ۱۴۰۴، بیش از ۳ میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون دلار باشد.مهمترین چالش 
برای تحقق اهداف چشم انداز زنجیره فولاد، 
سرمایه گذاری  است.  زیرساخت ها  تامین 
انرژی  تامین  و  زیرساخت  حوزه  در 
احداث  سرمایه گذاری  از  عقب تر  بسیار 
که  طوری  به  است؛  فولادی  واحد های 
اهداف چشم انداز،  تحقق  می شود  برآورد 
نیازمند سرمایه گذاری ۸ میلیارد دلاری در 
حوزه زیرساخت باشد که از این مقدار ۳ 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار سهم بخش 
توسعه ریلی و ۲ میلیارد و ۱۰۰ میلیون 
دلار نیز سهم بخش نیروگاه، خط و پست 

برق است.صنعت فولاد یکی از مهمترین، 
صنایع  تاثیرگذارترین  و  استراتژیک ترین 
کشور است و توسعه هر چه بیشتر این 
صنعت می تواند ضامن شکوفایی اقتصاد 
کشور باشد. اما علی رغم اهمیتی که این 
اقتصاد کشور دارد، زنجیره  برای  صنعت 
تولید آن با ۳ چالش اساسی مواجه است. 
نخستین چالش در خصوص تامین مواد 
اولیه است، چرا که نبود یک برنامه مدون 
برای افزایش استخراج و تولید سنگ آهن 
به عنوان خوراک اولیه محصولات فولادی، 
تهدیدی برای زنجیره تامین این صنعت در 
سال های آتی خواهد بود. دومین چالشی 
که این صنعت در حال حاضر با آن مواجه 
است، تامین سرمایه مورد نیاز به منظور 
زیرساختی  بخش های  در  سرمایه گذاری 
راه های  ویژه  به  صنعت  این  با  مرتبط 
مهمترین  از  که  است  زمینی  مواصلاتی 
صنعت  این  توسعه  برای  لازم  بستر های 
محسوب می شوند. عدم تمایل شرکت های 
خارجی برای تامین سرمایه به دلیل وجود 
سال های  طول  در  اقتصادی  تحریم های 
است.  شده  علت  بر  مزید  نیز  گذشته 
مالی  تامین  در  ضعف  چالش،  سومین 
پروژه های فولاد است. با توجه به این که 
موضوع تامین منابع مالی مورد نیاز پروژه ها 
از اصلی ترین عوامل تعریف یک پروژه قبل 
از راه اندازی آن است و کمبود منابع مالی 
در کشور و عدم توانایی تامین مالی از داخل 
کشور در اجرای پروژه ها، جذب منابع مالی 
فولادی،  طرح های  توسعه  برای  خارجی 
امری ضروری است. این در حالی است که 
بر اساس تجربه سال های گذشته، صنعت 
فولاد در استفاده از منابع مالی خارجی نیز 
چندان موفق نبوده است. تا جایی که به 
رغم دریافت منابع مالی خارجی در معدود 
پروژه های فولادی که معمولا زمان زیادی 
نیز صرف اخذ آن ها شده است، به دلیل 
ضعف های ساختاری و وجود محدودیت ها 
در تبادلات مالی خارجی، در استفاده به 
موقع از این منابع مالی خارجی و فاینانس 
موفقیتی حاصل نشده است، به گونه ای 
اجرای  زمان  طولانی شدن  با  بعضا  که 
پروژه ها، تمدید چندباره اعتبارات اسنادی 
به  توجه  با  اقساط  پرداخت  همچنین  و 
سررسید شدن آن بدون پیشرفت فیزیکی 

قابل قبول در طرح ها رخ داده است.
اقتصادی حال حاضر  با توجه به شرایط 
نگاه ها  شده،  اتخاذ  سیاست های  کشور، 
را به سمت صنایعی که سود قابل توجه 
جلب  داشته اند،  مناسبی  سود  حاشیه  و 

کرده است. بر این اساس از این شرکت ها 
تا مشارکت موثر در  خواسته شده است 
باشند  داشته  کشور  اقتصادی  توسعه 
در  نیز  پیشرفت  پیشرانان  پروژه های  و 
مشکل  است.  شده  تعریف  راستا  همین 
این جاست که تعریف چنین پروژه هایی با 
هدف اصلی این بنگاه ها که بیشینه کردن 
انتفاع است، قابل جمع کردن نیست. به 
پروژه های  این  مالی  تامین  که  گونه ای 
تعریف شده، چالش اساسی این شرکت ها 
آینده خواهد  در سال جاری و سال های 
بود. برای تحقق اهداف بلندمدت نیازمند 
تعریف یک نقشه راه بلندمدت هستیم و 
تمامی سیاست گذاری ها باید در راستای 
باشد.سیاست  بلندمدت  اهداف  تحقق 
توسعه  سرمایه گذاری  هلدینگ  اصلی 
معادن و فلزات، تکمیل زنجیره ارزش و 
برقراری توازن در زنجیره ارزش است. به 
عنوان مثال هر چند که تأمین برق مورد 
نیاز صنایع یک وظیفه حاکمیتی است، 
اما کمبود برق و قطعی مکرر برق موجب 
گروه  شرکت های  برای  زیادی  عدم النفع 
می شود. از این رو، هلدینگ سرمایه گذاری 
توسعه معادن و فلزات خود را ملزم می داند 
با تأسیس نیروگاه برق در حد توان این 
مشکل را تقلیل دهد. کمااینکه یک هلدینگ 
تخصصی در حوزه برق تحت عنوان شرکت 
»پویا انرژی« ذیل هلدینگ سرمایه گذاری 
است.  ایجاد شده  فلزات  و  معادن  توسعه 
کمبود  پیش بینی  به  توجه  با  همچنین 
سنگ آهن، شرکت اکتشاف »تجلی صبا« 
تأسیس شده که مأموریت اصلی آن اکتشاف 
در پهنه های جدید است. تمام این سیاست ها 
برای برقراری توازن در زنجیره صورت گرفته 
و همه تلاش هلدینگ سرمایه گذاری توسعه 
معادن و فلزات این است که رسالت خود را 
به عنوان هلدینگ تخصصی در حوزه معادن 
کشور به درستی انجام دهد تا ضمن حفظ 
منافع سهامداران این هلدینگ، گام موثری 
در توسعه کشور برداشته شود. هلدینگ 

فلزات  و  معادن  توسعه  سرمایه گذاری 
رسالت خود را توسعه بخش معدن کشور 
با توجه به تمامی ریسک های  می داند و 
موجود، این هلدینگ اعتقاد دارد که این 
تمامی  منافع  که  است  مسیری  همان 
ذینفعان این هلدینگ را تامین خواهد کرد. 
هلدینگ  توسعه  طرح های  حال،  این  با 
تنها منوط به بخش بالادستی نمی شود و 
با توجه به سودآوری پایین دست زنجیره، 
و  معادن  توسعه  سرمایه گذاری  شرکت 
فلزات، در این زمینه نیز پروژه هایی تعریف 
کرده است. مهمترین برنامه های اکتشافی 
انجام  صبانور  شرکت  طریق  از  هلدینگ 
می شود. پهنه هایی شامل شهرک، باباعلی و 
گلالی به منظور بالا بردن میزان استخراج در 
حال حاضر در دست حفاری قرار گرفته اند. 
پروژه های  این  طی  می شود  پیش بینی 
حفاری، هلدینگ حداقل به ۱۰۰ میلیون 
تن ذخیره قطعی در این مناطق دست یابد. 
همچنین به واسطه فولاد قروه، بیجار و اقلید 
که در غرب کشور با سرمایه گذاری هلدینگ 
در  فلزات  و  معادن  توسعه  سرمایه گذاری 
حال احداث هستند، دو پهنه قروه و بیجار 
نیز در دست اکتشاف قرار خواهد گرفت. دو 
پهنه ای که تاکنون کار اکتشافی چندانی روی 
آن ها صورت نپذیرفته است، اما پیش بینی 
می شود به هاب معدنی غرب کشور تبدیل 
شود و خوراک سه شرکت فولادسازی در 
دست احداث از این محل تأمین شود. پهنه 
اکتشافی روی آن در  دیگری که کار های 
حال انجام است، پهنه راور در منطقه کرمان 
است. این پهنه حاوی معدن سرب و روی 
است. مهمترین پهنه ای که به تازگی در 
دست اقدام قرار گرفته پهنه جانجا است. 
 ۱۳۰ پهنه  این  از  نهایت  در  است  قرار 
هزارتن کنسانتره مس به مدت ۲۵ سال 
تولید شود. بر اساس محاسبات فعلی، ذخیره 
قابل برداشت این معدن، ۳۱۲ میلیون تن 
با عیار متوسط ۰.۲۶ درصد مس ارزیابی 

شده است.

نیروگاه  بزرگترین  احداث  قرارداد 
ظرفیت  به  کشور  متمرکز  خورشیدی 
۶۰۰ مگاوات میان شرکت مپنا و شرکت 
رسید. امضا  به  اصفهان  مبارکه  فولاد 

مفاد  ساس  ا  فولادبر  جهان  گزارش  به 
با  خرداد ۱۴۰۲  هشتم  روز  که  قرارداد 
حضور “عباس علی آبادی”، مدیرعامل گروه 
مپنا و “محمدیاسر طیب نیا”، مدیرعامل 
فولاد مبارکه نهایی و مبادله شد، نیروگاه 
خورشیدی ۶۰۰ مگاواتی فتوولتائیک آفتاب 
شرق در شهرستان کوهپایه اصفهان توسط 
می شود. احداث   EPCصورت به  مپنا 

مدیرعامل گروه مپنا در این مراسم با تأکید 
تکلیف  یک  عنوان  به  کشور  توسعه  بر 
به  اجتناب ناپذیر  یک ضرورت  و  قانونی 
داشت:  اظهار  صنعت،  حوزه  در  ویژه 
بیش  توسعه،  برای  وسیع  این سرزمین 

انرژی  نیازمند زیرساخت های  از هرچیز 
مانند برق است. یکی از روش های بهبود 
بهره وری، تاکید بر توسعه صنعتی است 
از  زمینه  این  در  کشور  خوشبختانه  و 
ظرفیت های بسیار خوبی برخوردار است 
و نقش انرژی در این توسعه انکارناپذیر 
است.او در ادامه گفت: باید به انرژی پاک 
هم در سمت تولید و هم در سمت مصرف 
پاک  انرژی  تولید  توجه داشت. چرا که 
تولید  انرژی خورشیدی در سمت  مثل 
کننده  مصرف  در سمت  صرفه جویی  و 
در  کشور  توسعه  به  کمک  راه  بهترین 
حوزه انرژی محسوب می شود.علی آبادی 
سپس تولید انرژی تجدیدپذیر را بهترین 
و منطقی ترین روش تولید انرژی خواند و 
با ستایش از اقدام فولاد مبارکه در ساخت 
مگاواتی   ۹۱۴ ترکیبی  سیکل  نیروگاه 

نیروگاه  آغاز ساخت  و  مپنا  با همکاری 
مگاوات،   ۶۰۰ ظرفیت  به  خورشیدی 
بااهمیت  بسیار  پروژه  این  کرد:  تصریح 
اینکه در کشوری که  ارزشمند است.  و 
به داشتن نفت و گاز و منابع زیرزمینی 
زیست  محیط  به  صنایع  است،  مشهور 
جای  آورند  روی  تجدیدپذیر  انرژی  و 
گروه  دارد.مدیرعامل  بسیار  تحسین 
زیرساخت های  توسعه  بر  پایان  در  مپنا 
داخلی سازی شده حوزه انرژی خورشیدی 
تاکید کرد و از نهادهای صنعتی مانند فولاد 
مبارکه خواست پیشتازِ سرمایه گذاری در 
و  رشد  موجب  که  باشند  حوزه ها  این 
توسعه و کارآفرینی خواهد شد.در ادامه 
فولاد  مجتمع  مدیرعامل  نشست،  این 
مبارکه  فولاد  کلی  مبارکه، جهت گیری 
استفاده  بر  علاوه  را  اخیر  سال  دو  طی 

حداکثری از ظرفیت های موجود، ورود به 
موضوع تکمیل زنجیره ارزش فولاد و رفع 
چالش ها و موانع در گلوگاه های حیاتی 
صنعت فولاد عنوان کرد و تاکید کرد: لازم 
است بتوانیم موانعی که در حوزه انرژی 
یا حمل و نقل داشتیم را مرتفع کنیم.او 
سپس با اشاره به مسئولیت های اجتماعی 
فولاد مبارکه در زمینه محیط زیست افزود: 
تکمیل این زنجیره باید با در نظر گرفتن 
ضرورت های زیست محیطی صورت گیرد؛ 
این  به  توجه  از  پایدار  توسعه  راه  چراکه 
مسائل می گذرد و فولاد مبارکه قصد دارد در 
حوزه های زیست محیطی به الگوی صنعت 
سبز تبدیل شود. اصفهان شهری است که 
در معرض آلاینده های مختلف قرار دارد و 
جهت گیری مسئولانه در این حوزه اتفاق 
خوب و بزرگی در کشور محسوب می شود.
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کمیسیون  عضو  بهرام  پاشایی  معصومه 
صنایع و معادن مجلس در گفت وگو با 
از  تولیدی  درباره مشکلات صنایع  ایلنا، 
تامین  درخصوص  مبارکه  فولاد  جمله 
و  تابستان  فصل  در  برق  ویژه  به  انرژی 
گاز در زمستان، گفت: متاسفانه دولت ها 
شعارهایی را مطرح می کنند و بعد برای 
اینکه به این شعارهای خود جامه عمل 
بپوشانند تصمیمات عجیبی اتخاذ می کنند 
که این شعارها نه تنها اقتصادی نیست بلکه 
حتی اگر به عمق اثرات آن نگاه کنیم بلکه 
مردمی و به نفع مردم هم نیست.وی ادامه 
داد: یکی از تصممیات غلطی که دولت و 
در واقع وزارت نیرو گرفته این بود که سال 
گذشته تمام فشار ناشی از کمبود انرژی را 
به صنعت وارد کرد و تولید را با مشکلات 

قابل توجهی مواجه کرد.
مجلس  در  مرند  و  جلفا  مردم  نماینده 
شورای اسلامی در ادامه عنوان کرد: وقتی 
این میزان فشار همه به بخش صنعت آمد 
اثرات اقتصادی و خسارت به دنبال دارد، 
مسئولان الان فکر می کنند که خانه ها را 
خاموش نکرده اند و راضی هستند، بله این 
درست است که چراغ خانه ها خاموش 

نشده اما در مقابل چراغ کار و معیشت 
وی  شد.  سو  کم   یا  خاموش  را  کارگر 
افزود: این اتفاق به روال کار صنایع فشار 
وارد می کند، می دانید هر یک ساعتی که 
برق یک کارخانه قطع می شود چه اتفاقی 
می افتد و چه اثری دارد؟ بعضی وقت ها 
حتی آن برنامه خاموشی که داده بودند 
و یک  نمی کردند  قطع  همان  هم طبق 
باره یک قطعه در دستگاه می ماند و دیگر 

کارآیی نداشت.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
خاطرنشان کرد: به هر حال من عاقلانه و 
اقتصادی نمی بینم که دولت بخواهد کل 
صنعت  روی  بیاورد  را  فشار  ۱۰۰درصد 
دارد  و  است  محض  اشتباه  این  بگذارد، 
کشور  به  بزرگی  خیلی  اقتصادی  ضربه 
در خصوص  بهرام  پاشایی  می کند.  وارد 
راهکارهای مدیریت انرژی برای جلوگیری 
وارد آمدن خسارت به صنایع، اظهار داشت: 
باید بیایم روی الگوی مصرف کار کنیم، 
صرفه جویی  به سمت  برویم  اینکه  روی 
دیگر  سوی  از  مختلف،  های  محیط  در 
می توان که فرصت تاکنون به اندازه کافی 
وجود داشت که زیرساخت ها فراهم شود و 

تولید انرژی را بالا ببرد. وی افزود: ببینید 
ما کشوری هستیم که گاز را در فضای 
آزاد رها می کنیم، خب با یک برنامه ریزی 
مناسب و ایجاد زیرساخت ها و مشوق ها 
تولید انرژی برق را در کشور افزایش دهیم 
کنیم. تولید  برق  کشور  نیاز  اندازه  به  و 

نماینده مردم مرند و جلفا تصریح کرد: 
خیلی زشت است که ما در کشوری که 
که  بگوییم  نشسته ایم  گاز  و  نفت  روی 
برق نداریم، فارغ از بحث سوخت فسیلی 
از سوی دیگر ما فرصت بی نظیری برای 
بهره برداری از انرژی های تجدیدپذیر داریم 
که باید روی آن کار کنیم. چرا ما روی 
انرژی خورشیدی کار نمی کنیم؟ کشوری 
که دوسوم مساحتش بیابان است و تابش 
طولانی مدت آفتاب را دارد و از جنبه های 
دیگر زمینه بهره گیری از چنین فرصتی را 

دارد چرا استفاده نمی کنیم؟
کشورهای  از  بسیاری  داد:  ادامه  وی 
دنیا می گویند سرزمین شده با توجه به 
شرایط جغرافیایی و سایر موارد بهترین 
موقعیت برای تولید برق است، خب چرا 
ما خودمان از این فرصت بهره نمی بریم؟ 
ابراز  همچنین  صنایع  کمیسیون  عضو 

کارخانجاتی  و  صنایع  از  باید  ما  داشت: 
هستند  برق  تولید  متولی  خودشان  که 
لازم  های  حمایت  باشند  می توانند  یا 
را داشته باشیم و برق مازاد آن ها را هم 
خریداری کنیم و با ایجاد مشوق های دیگر 
صنایع  که  کنیم  حرکت  سمت  این  به 
خودشان برق مورد نیاز خود را تولید کنند 
تا آسیب کمتری به تولید وارد شود.پاشایی 
بهرام در پایان گفت: ما از مجموعه این 
اقداماتی که اشاره کردم، هیچکدام را انجام 
ندادیم و بعد در مقابل مردم می گوییم که 
قطع  یا  نشده  قطع  شما  برق  ایهاالناس 
نخواهد شد، خب در نتیجه برق صنایع 
و تولید قطع خواهد شد، همه چیز گران 
خواهد شد ولی خوشحال باشیم که برق 
شما قطع نخواهد شد. به عقیده من مردم 
ما صبورتر از این حرف ها هستند، اگر به 
صورت منطقی با آن ها صحبت کنیم و 
به صورت شفاف شرایط را تشریح کنیم؛ 
مردم شرایط کشور و نیاز صنایع و تولید را 

خواهند پذیرفت.

همواره  خوزستان  اکسین  فولاد 
در خدمت مردم استان خوزستان 
است و همواره محور تصمیمات 
های  مسئولیت  انجام  را  خود 
این  ما  باور  داند.  می  اجتماعی 
است که انجام این امور از وظایف 
جهت  بنابراین  ماست،  سازمانی 
تسریع در روند ساخت پل عنافچه 
کل ورق های پروژه را ظرف سه 
داد  خواهیم  سازنده  تحویل  ماه 
ارسال  و  ساخت  در  تنها  نه  و 
ورق های فولادی بلکه در تامین 
میلگردهای مورد نیاز ساخت این 
پل می توانیم با همکاری شرکت 
گروه ملی صنعتی فولاد ایران در 
انجام وظیفه  این پروژه  ساخت 
پنجشنبه ۱۱  روز  نماییم.صبح 
ماه ۱۴۰۲علی محمدی  خرداد 

مدیرعامل شرکت فولاد اکسین 
و  ساخت  محل  از  خوزستان 
بازدید  عنافچه  پل  اجرای  روند 
محمدی  آورد.مهندس  بعمل 
مدیر عامل شرکت فولاد اکسین 
از  قدردانی  ضمن  خوزستان 
در  که  ارتش  نیروهای  زحمات 
عوامل  و  مسئولین  دیگر  کنار 
پل  ساخت  حال  در  اجرایی 
تردد  برقراری  جهت  شناور 
بودند، اظهار کرد: فولاد اکسین 
خدمت  در  همواره  خوزستان 
و  است  خوزستان  استان  مردم 
همواره محور تصمیمات خود را 
انجام مسئولیت های اجتماعی 
که  است  این  ما  باور  داند.  می 
انجام این امور از وظایف سازمانی 
تسریع  جهت  بنابراین  ماست، 

در روند ساخت پل عنافچه کل 
ورق های پروژه را ظرف سه ماه 
تحویل سازنده خواهیم داد و نه 
ورق  ارسال  و  ساخت  در  تنها 
تامین  در  بلکه  فولادی  های 
میلگردهای مورد نیاز ساخت این 
پل می توانیم با همکاری شرکت 
گروه ملی صنعتی فولاد ایران در 
انجام وظیفه  این پروژه  ساخت 
نماییم.وی ادامه داد: اعتبار این 
ورق ها ۶۰ میلیارد تومان هست 
که با همکاری مسئولین کشوری 
با  تامین خواهد شد.  استانی  و 
توافقات صورت  و  اعتبار  تامین 
پل  این  سازندگان  با  گرفته 
بدون وقفه ادامه ورق های مورد 
نیاز ساخت پل عنافچه تحویل 
شد.گفتنی ست  خواهد  سازنده 

روستاهای دهستان عنافچه جزئی 
از بخش مرکزی اهواز بودند که 
بدلیل تقسیمات کشوری که در 
سال ۸۹ انجام شد برای به حد 
نصاب رسیدن جمعیت ملاثانی 
بالغ بر ۴۰ روستای این دهستان 
جمعیتی بالای ۱۲ هزار نفر را از 
به  و  جدا  اهواز  مرکزی  بخش 

ساکنان  کردند.  ملحق  ملاثانی 
دلیل  به  بارها  عنافچه  بخش 
ناایمن بودن پل ارتباطی شناور 
ابراز نگرانی کرده و بارها با قطع 
مسیر  بودند  مجبور  پل  شدن 
برای  را  کیلومتری   ۸۰ تا   ۷۰
رسیدن به مرکز شهرستان باوی 

)ملاثانی(طی کنند.

خبر

بازدید دکتر برقراری از مجتمع فولاد 
خراسان و تقدیر از روند رشد تولید

مدیرعامل »صندوق بیمه ی اجتماعی کشاورزان، روستاییان و 
عشایر« از روند تولید شرکت بازدید کرد و توسط مدیرعامل 
فولاد خراسان در جریان آخرین تحولات تولیدی، برنامه های 
توسعه ای و رشد تولید شرکت قرار گرفت.به گزارش جهان 
فولاد بیت اله برقراری، صبح )۵شنبه ۱۱ خردادماه( و قریب 
دوماه پس از انتصاب مهندس جوان بخت به عنوان مدیرعامل 
شرکت، با حضور در نیشابور، مهمان فولاد مردان خراسان شد.

مدیرعامل فولاد خراسان در نشست با برقراری، با ارایه گزارشی 
جامع از روند فعالیت شرکت، چالش های تولید و وضعیت 
اجرای برنامه های خود، از حضور وی در شرکت قدردانی کرد.

روستاییان  کشاورزان،  اجتماعی  بیمه  صندوق  مدیرعامل 
و عشایر نیز با بیان این که ما امانتدار صاحبان سرمایه و 
سهامداران و نیز خدمتگزاران تولید و اقتصاد در ایران اسلامی 
هستیم، بیان کرد: دستیابی به رکوردهای جدید تولید در 
اردیبهشت ماه و رشد تولید، حاکی از تلاش شایسته ای است 
که در ماه های اخیر با انتصاب آقای مهندس جوان بخت آغاز 
شده و امیدوارم به همت کارکنان غیور و متعهد این شرکت، 

در ماه های آتی شاهد شکل گیری نصاب های بالاتری باشیم.
گفتنی است دکتر برقراری پس از ملاقات با مهندس جوان بخت 
به اتفاق ایشان با حضور در سایت صنعتی از نزدیک با همکاران 
تولید دیدار کرد.صندوق »بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان 
و عشایر« از مؤسسات عمومی غیر دولتی وابسته به وزارت 
»تعاون، کار و  رفاه احتماعی« و در حال حاضر بزرگ ترین 

سهامدار عمده ی شرکت مجتمع فولاد خراسان است.

مدیرکلدفتراکتشافاتوزارتصمتاعلامکرد:
۷ درصد ذخایر معدنی دنیا

 در ایران وجود دارد
مدیرکل دفتر اکتشافات وزارت صمت اعلام کرد: یکی از ظرفیت های 
توسعه اقتصادی هر استان، بهره برداری از پتانسیل های معدنی آن 
منطقه است.ابراهیم   علی مولابیگی مدیرکل دفتر اکتشافات وزارت 
صمت گفت: یکی از مهمترین چالش های پیش روی مدیریت 
فعالیت های اقتصادی، بخشی نگری و صنفی نگری است که این 
روزها به یک آفت در بخش مدیریت تبدیل شده است.وی افزود: 
انتظار می رود دستگاه های اجرایی با تفاهم و مشارکت همدیگر 
مشکلات و موانع پیش روی توسعه استان را برداشته، از ظرفیت ها 
استفاده کرده و در کنار آن نیز بخش های احیا و مراقبتی را در نظر 
بگیرند.مدیرکل دفتر اکتشافات وزارت صمت با بیان اینکه یکی از 
مهمترین ظرفیت های توسعه اقتصادی هر استانی، بهره برداری از 
پتانسیل های معدنی آن منطقه است، تصریح کرد: برای شکوفایی 
و به ثمر رساندن این پتانسیل اقتصادی باید راهکار خوبی ارئه 
شود.وی با اشاره به اینکه انتظار می رود با برنامه ریزی مناسب هم 
پتانسیل معدن احیا شده و هم محیط زیست حفظ شود، ادامه 
داد: تعامل دستگاه های اجرایی یکی از مسائل مهم در راستای 
پیشرفت و توسعه همه جانبه است.مولابیگی در ادامه یادآور شد: 
رسیدن به تفاهم در ایجاد رونق اقتصادی و حفظ محیط زیست 
یکی از اولویت های این جلسه است و دستگاه های اجرایی باید 
بیش از این با هم تعامل داشته باشند.وی در ادامه با اشاره به اینکه 
۷ درصد ذخایر معدنی دنیا در ایران قرار دارد، تاکید کرد: با توجه 
به وجود این پتانسیل عظیم در کشور، زیر یک درصد از تولید 
ناخالص داخلی کشور، به حوزه معدن اختصاص دارد.مدیر کل 
دفتر اکتشافات وزارت صمت با بیان اینکه تعارض منافع و نبود 
زیرساخت ها موجب شده تا نتوانیم از ظرفیت منابع معدنی کشور 
بهره کافی ببریم، خاطرنشان کرد: روش مدیریتی غلط در بخش 

معدن از دیگر موانع موجود برای بهره گیری از این منابع است.

نشریه خبری تحلیلی

صنایع فولادی از قطعی برق متضرر شده اند

مهندسمحمدیدربازدیدازمحلساختپلعنافچه:

                         شرکت فولاد اکسین خوزستان در خدمت مردم استان خوزستان است

مجتمع  میان  مسکن  ساخت  تفاهم نامه 
فولاد غدیر و سازمان ملی زمین و مسکن 
منعقد شد.به گزارش جهان فولاد به نقل 

از وزارت راه و شهرسازی، ارسلان مالکی 
سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن با 
با  مسکن  ساخت  تفاهم نامه  انعقاد  اعلام 
مجتمع فولاد غدیر نی ریز ، به تاکیدات 
رئیس جمهوری مبنی بر استفاده از ظرفیت 
کارخانجات و صنایع برای تامین مسکن 
ظرفیت های  از  استفاده  با  خود  کارکنان 
واحدهای  این  فنی  و  مالی  مدیریتی، 
صنعتی برای تولید انبوه مسکن اشاره کرد 
و گفت: کمک به تامین منابع مالی در قالب 
ارائه  این شرکت صنعتی،  آورده کارکنان 
اطلاعات پرسنلی آنها، استفاده از تجهیزات 

و ماشین آلات جهت تسریع روند ساخت و 
سازها و مدیریت فرآیند ساخت واحدها از 
تعهدات مجتمع فولاد نیریز در تفاهم نامه 
زمین  ملی  سازمان  کرد.سرپرست  عنوان 
تعهدات  تشریح  در  همچنین  مسکن  و 
سازمان متبوعش در این تفاهم نامه اظهار 
توافق  مسکونی  اراضی  واگذاری  داشت: 
و  اراضی  الحاق  مراحل  به  کمک  شده، 
اخذ مجوزهای لازم و پالایش اطلاعات و 
احراز شرایط متقاضیان از جمله تعهدات 
سازمان ملی زمین و مسکن است.مالکی 
برای  سازمان  این  آمادگی  بر  باردیگر 

انعقاد توافق با مجموعه هایی که ظرفیت 
مشارکت در تامین مسکن کارکنان شان 
داشت:  اظهار  و  کرد  تاکید  دارند  را 
آمادگی  مسکن  و  زمین  ملی  سازمان 
اختصاص زمین به نهادها و دستگاه های 
در  مسکن  ساخت  برای  مختلف 
شهرهایی که اراضی دولتی موجود است، 
را دارد و در شهرهایی که زمین دولتی 
قانونی  تسهیلات  ارائه  با  باشیم  نداشته 
دستگاه ها  مازاد  زمین های  الحاق  برای 
می توانیم در تامین مسکن کارکنان این 

مجموعه ها اقدام کنیم.

انعقاد تفاهم نامه ساخت مسکن میان مجتمع فولاد غدیر نی ریز و سازمان ملی زمین و مسکن


